
Äldrenämnden Protokoll 

Sida 1 (40) 

 

 

 

Utdragsbestyrkande  

 

 

Protokoll nr 7 fört vid äldrenämndens 
sammanträde tisdagen den 22 september 2015 

Tidpunkt: 

Kl. 16.00-16.57 

Plats: 

Bråvallasalen, Stadshuset, plan 1 

Paragrafer 1- 30, omedelbart justerade: §§ 7-9 

Justerat, den 6 oktober 2015 

        

 

 

  

 

Torun Boucher (V)                        Sofia Modigh (KD)                    

Ordförande                           Ledamot 

                                                       

Närvarande: 

Se sid 2 i protokollet 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 2 (40)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 22 september 2015 

 

Närvarande            
 

  Ledamöter

Torun Boucher (V), ordförande   

Sofia Modigh (KD), vice ordförande 

Mirja Räihä (S) 

Bo Hansson (S) 

Christopher Ödmann (MP) 

Eivor Karlsson (MP) 

Dennis Wedin (M) 

Alexandra Östback (M) 

Paul Géara (M) 

Ann-Katrin Åslund (FP) 

 

                       Ersättare:

Gisela Norrman (S), tjänstgörande 

Sven Britton (S), tjänstgörande 

Else-Marie Bjellqvist (S)  

Erik Malm (MP) 

Halit Azizoglu (MP) 

Elena Gonzales (V) 

Anita Lundin (M), tjänstgörande 

Yvonne Riddervik (M) 

Johan Frantz (M) 

Niklas Källberg (FP) 

Alfred Askeljung (C) 

Britt Westerlind (KD) 

 

  Förhinder:

Ledamöterna Rana Carlstedt (S), Bengt Roxne (S) och Elisabeth 

Bäckström (M) samt ersättaren Isabella Pettersson (Fi). 

 

Tjänstgörande ersättare:  

Gisela Norrman (S) för Rana Carlstedt (S), Sven Britton (S) för 

Bengt Roxne (S) och Anita Lundin (M) för Elisabeth Bäckström (M). 

 

Närvarande tjänstemän:  

örvaltningschefen Ann-Christine Hansson, avdelningscheferna F

Karin Ekdahl Wästberg, AnnMarie Ståhl, Raili Karlsson och Annelie 

Svensson, biträdande avdelningschefen Jonas Wilhelmsson samt 

nämndsekreteraren Barbara Ahlmark. I mötet deltog utredaren Lars 

Sonde från Stiftelsen Äldrecentrum under § 6 ”Information från 

förvaltningen” med anledning av presentation av Äldrecentrums 

rapport § 19.  
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§ 1 Närvarande 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) öppnar sammanträdet.  

 

Noteras närvarande ledamöter och ersättare.  
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§ 2 Val av justerare 

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) utses att tillsammans med 

ordföranden Torun Boucher (V) justera dagens protokoll.  
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§ 3 Anmälan av protokollsjustering 

 

Anmäls att äldrenämndens protokoll från den 16 juni 2015 har  

justerats den 23 juni 2015.  

 

Äldrenämndens beslut 

 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 
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§ 4 Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning 

 

Inga övriga frågor anmäls och dagordningen fastställs. 
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§ 5 Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare 

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin  

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) överlämnar tre 

gemensamma skrivelser med instämmande av ersättaren Alfred 

Askeljung (C): 

1. ”Skrivelse angående hantering av nycklar inom hemtjänsten” 

dnr 150-403/2015 

2. ”Skrivelse angående Stockholms stads satsningar på 

kompetensutveckling av personal i egen regi”  

dnr 150-404/2015  

3. ”Skrivelse angående redovisning av olika projektmedel inom 

äldreförvaltningens verksamhetsområde” 

dnr 150-402/2015  

 

Äldrenämndens beslut   

Äldrenämnden överlämnar skrivelserna till förvaltningen för 

beredning av svar. 
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§ 6 Förvaltningschefens information 

 

Förvaltningschefen Ann-Christine Hansson, som den 17 augusti 2015 

tillträdde tjänsten, presenterar sig och informerar om följande: 

- Anhörigveckan i Stockholms stad genomförs mellan den 5-11    

      oktober. Programmet med information om tider och platser för  

      olika föreläsningar, filmvisningar, träffar och andra evenemang  

      delas ut till nämnden samt det finns tillgänglig på stadens  

      hemsida: www.stockholm.se/anhorigveckan       

 

- En dag för anhöriga äger rum tisdagen den 6 oktober i 

      Kulturhuset, våning 3  

 

- Äldrenämndens heldagskonferens i samband med verksamhetplan  

      för år 2016 planeras äga rum den 15 december 2015, med start kl.  

      8.30 fram till kl.16.00 i Tändstickspalatset.  

      Förvaltningen återkommer med programmet.  

      Konferensdagen kommer att avslutas med nämndsammanträde.  

      Äldrenämnden godkänner konferensen. 

 

Avdelningschefen för Stockholms Trygghetsjour Annelie Svensson 

presenterar mindre omorganisation på avdelningen, samt informerar 

om genomförda personalförändringar. 

Omorganisationen innebär att  köhanteringsenheten överförs tillbaka 

till Stockholms Trygghetsjour från avdelningen för uppföljning och 

inspektion.   

 

Avdelningschefen Raili Karlsson informerar om årets uppföljning 

och granskning av privata utförare som hittills har resulterat i sju 

upphävda avtal på grund av bristande ledning, bristfällig 

dokumentationsföring, upprepande fall då de äldre inte fått 

genomförda insatser trots beviljande biståndsbeslut. Alla äldre som 

dessa företag hade som kunder vid avtalsupphävning har omgående 

fått andra hemtjänstutförare.    

 

Utredaren Lars Sonde från Stiftelsen Stockholms läns Äldrecentrum 

presenterar rapporten ”Nyttan med kvalitetsregister? – Senior Alerts 

och Svenska Palliativregistrets påverkan på arbetet vid vård- och 

omsorgsboenden i Stockholms stad” som behandlas under § 19 på 

föredragningslistan.  

 

Lars Sonde svarar på nämndens frågor och understrycker att i 

rapportens slutsatser och rekommendationer föreslås bl.a.:  

http://www.stockholm.se/anhorigveckan
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”att registerdata blir en del av stadsdelsnämndernas tertialrapporter 

och resultaten från registren presenteras på postrar och seminarier för 

medarbetare”. 

 

Rapporten är tillgänglig på Äldrecentrums hemsida: 

www.aldrecentrum.se/Publikationer 
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§ 7 Tertialrapport 2 2015 för äldrenämnden     

Dnr 122-298/2015 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner tertialrappor 2 och överlämnar  

den till kommunstyrelsen. 

 

2. Äldrenämnden föreslår kommunstyrelsen att hos 

kommunfullmäktige föreslå budgetjustering om 0,2 mnkr  

för att täcka kostnader för installation av ny kylanläggning  

på Stockholms Trygghetsjour. 

 

3. Äldrenämnden föreslår kommunstyrelsen att hos 

kommunfullmäktige föreslå budgetjustering om 0,3 

mnkr avseende kostnader för uppgradering av 

ärendehanteringssystemet CRM. 

 

4. Äldrenämnden föreslår kommunstyrelsen att hos 

kommunfullmäktige föreslå budgetjustering om 0,4 

mnkr avseende medlemsavgift i EIT Health 2015. 

 

5. Äldrenämnden anmäler omslutningsförändringar om  

           1,1 mnkr för kommunstyrelsens godkännande 

 

Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 9 september 2015.  

 

Efter årets två första tertial bedömer äldreförvaltningen att de mål, 

aktiviteter och indikatorer som framgår av verksamhetsplanen i 

huvudsak kommer att uppnås och genomföras under året. För 

ekonomin prognostiseras ett nollresultat under förutsättning att 

begärda budgetjusteringar om 0,9 mnkr beviljas. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  
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Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin m.fl. 

(M), ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) anmäler ett gemensamt 

särskilt uttalande med stöd av ersättaryrkande från Alfred Askeljung 

(C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (FP) med stöd av 

ersättaryrkande från (C): 

”Tertialrapporten 2 2015 för äldrenämnden visar med all tydlighet att 

den välfungerande äldreomsorg som Alliansen skapade under 8 år i 

majoritet fortsatt i stort är just välfungerande.  Den av Alliansen 

initierade noggranna uppföljningen och utvärderingen av 

äldreomsorgen skapar goda förutsättningar för att äldreomsorgen i 

Stockholm kommer att kunna bli ännu bättre i framtiden.  

 

Vi är dock bekymrade över den ekonomiska utvecklingen i såväl 

äldrenämndens verksamhetsområde som för Stockholms stad i stort. 

Den rödgrönrosa majoriteten har svårt att prioritera vilket i 

förlängningen dels riskerar ytterligare skattehöjningar och dels att 

utarma hela stadens ekonomi. Det är problematiskt och riskerar i 

förlängningen att hota vår gemensamma välfärd som de investeringar 

som är nödvändiga inom såväl äldreområdet som på andra områden.  

 

Vi allianspartier vill markera vår stora oro över det aviserade 

underskottet i stadens budget vad stadsdelsnämndernas kostnader för 

äldreomsorgen beträffar. Vi emotser en tydlig plan av den 

rödgrönrosa majoriteten om hur man tänker gå tillväga för att komma 

tillrätta med detta anmärkningsvärda underskott.  

 

Vi konstaterar att majoriteten fastslår att krav på rättigheten till 

utevistelse inom stadens vård- och omsorgsboende har införts. Dock 

noterar vi med stor beklagan att en uppföljning av denna rättighet ger 

vid handen at fler chefer än personal har tagit del av rättigheten till 

utevistelse samt att ett fåtal verksamheter informerat brukarna om 

rättigheten. Det är därför av största vikt att äldreförvaltningens 

uppdrag till stadens äldreomsorgschefer blir avsevärt tydligare. De 

många duktiga ungdomar som tjänstgör som äldrevärdar kan vara en 

stor resurs i sammanhanget. 

 

Likaså vill vi ge uttryck för vår fortsatta oro kring den successivt 

minskade valfriheten i Stockholms stad som orsakas av 
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återkommunalisering av väl fungerande verksamheter.  

 

De osäkra förutsättningarna för att bedriva äldreomsorg i fristående 

regi minskar även investeringsviljan inom ett välfärdsområde som är 

i stort behov av just investeringar för att möta en åldrande befolkning.   

Vidare väntar vi fortfarande på en tydlig vision för framtidens 

äldreomsorg med alla möjligheter och utmaningar det innebär för 

staden, en vision som dessutom kopplas till praktiska åtaganden med 

en tidsplan för leverans.”  
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§ 8 Utseende av ombud för äldrenämnden 

Dnr 111-246/2015 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden befullmäktigar den nya förvaltningschefen 

Ann-Christine Hansson att själv, eller genom av henne 

befullmäktigat ombud, föra nämndens talan i mål och 

ärenden som faller inom äldrenämndens ansvarsområden 

med rätt att uppbära, mottaga och kvittera nämndens 

tillkommande medel och handlingar.  

2. Fullmakten gäller från tillträdesdagen den 17 augusti 

2015. 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerat. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2015-07-15. 

 

Enligt Reglemente för äldrenämnden (KF 2014:13) och Reglemente 

med allmänna bestämmelser för Stockholms stads nämnder (KF 

2014:12) har nämnden rätt att själv eller genom ombud föra stadens 

talan i alla mål och ärenden inom nämndens verksamhetsområden. 

Vid sidan av den rättegångsfullmakt för stadsjuristerna, som 

nämnden har utfärdat 2015-05-19 (dnr 111-172/2015), är det 

nödvändigt för en snabb och effektiv handläggning att 

förvaltningschefen äger rätt att företräda äldrenämnden i förhållande 

till andra myndigheter och enskilda. 
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§ 9 Utseende av delgivningsmottagare för äldrenämnden 

Dnr 111-247/2015 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden utser förvaltningschefen samt 

nämndsekreteraren Barbara Ahlmark, registrator Gina Lööf, 

HR-strateg Mia Stenudd, samt kvalitetssamordnaren Ann-

Carine Alm som behöriga att på nämndens vägnar mottaga 

delgivning. Med detta ersätts tidigare beslut från 2015-03-24 

§ 15 (dnr 111-103/2015). 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerat. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2015-07-15. 

 

Enligt Reglemente för äldrenämnden (KF 2014:13) och Reglemente 

med allmänna bestämmelser för Stockholms stads nämnder (KF 

2014:12) ska nämnden utse de personer som jämte nämndens 

ordförande, nämndens sekreterare och registratorerna vid 

kommunfullmäktiges och kommunstyrelsens kansli är behöriga att på 

nämndens vägnar mottaga delgivning. 
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§ 10 Svar på remiss av ”Dig In – Digital arkivstrategi för 
Stockholms stad” 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 329-1203/2015, för yttrande 

senast 2015-10-02 

 

Dnr 150-241/2015 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar den till kommunstyrelsen som svar på remissen av 

förslag ”Dig In – Digital arkivstrategi för Stockholms stad”.  

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-07-15.  

 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat ett förslag 

”Dig In – Digital arkivstrategi för Stockholms stad” för yttrande 

senast den 2 oktober 2015. 

Äldreförvaltningen stödjer förslaget. Stockholms stads verksamheter 

ska, i enlighet med den grundlagskyddade offentlighetsprincipen, ha 

en välfungerande och transparrant informationshantering för att 

främja medborgarnas insyn, öppenhet och demokrati. Genom den 

snabba digitaliseringen av information i dagens samhälle måste de 

tekniska verktyg för lagring och hantering av information ständigt 

utvecklas och förbättras.  

Inom kort införs nya standardiserade tekniska systemstöd eDok och 

eArkiv, som ska omfatta gemensamma för hela staden registrerings-

plan och standardiserade begrepp i syfte att underlätta informations-

försörjning och informationsredovisning. 

Äldreförvaltningen instämmer i att en modern arkivstrategi för 

stadens gemensamma digitala informationsförsörjning behövs för att 

säkra en god offentlighet och insyn. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 11 Svar på remiss av ”Innovationsstrategi för 
Stockholms stad” 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 138-903/2015, för yttrande senast 

2015-10-05 

 

Dnr 150-242/2015 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar den till kommunstyrelsen som svar på remissen av 

förslag ”Innovationsstrategi för Stockholms stad”.  

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-07-15.  

 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat ett förslag 

”Innovationsstrategi för Stockholms stad” för yttrande senast den 5 

oktober 2015. 

 

Stadsledningskontoret fått i uppdrag att ta fram ett förslag till 

program för innovation. Stadsledningskontoret låtit en extern resurs 

titta på förutsättningar och nuläge i Stockholms stad, tittat på andra 

städer som arbetar med innovation samt tagit fram förslag till 

åtgärder. Med denna rapport som grund har en strategi, bestående av 

sex delstrategier arbetats fram. Strategin utgör grunden för det 

kommande innovationsprogrammet. 

 

Äldreförvaltningen ställer sig i huvudsak bakom strategierna. 

Förvaltningen anför bland annat att det behövs tydliga mål, 

välutbildade medarbetare med självförtroende, tydligt ledarskap och 

snabbare vägar för att behandla ansökningar och vaksamhet vid bland 

annat upphandlingar så att inte innovation hindras. 

Äldreförvaltningen betonar även att det tar tid att odla en 

innovationskultur. Innovationskulturen kräver ett viss mått av 

erfarenhet, ekonomiska och personella resurser. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 
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Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) och ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) yrkar bifall till ett gemensamt förslag till beslut med stöd av  

ersättaryrkande från Alfred Askeljung (C) yrkar bifall till gemensamt 

förslag till beslut. 

 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) yrkar bifall till eget förslag till 

beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns tre förslag 

till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av (V), (S) och 

(MP), ett gemensamt förslag till beslut från (KD) och (M) med stöd 

av ersättaryrkande från (C) samt ett eget förslag till beslut från (FP). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner att 

nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag till 

beslut som stöddes av (V), (S) och (MP). 

 

Reservation från (KD) och (M) med stöd av ersättaryrkande från 

(C): 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) och ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) med stöd av ersättaryrkande från Alfred Askeljung (C) 

reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för sitt gemensamma 

förslag till beslut enligt följande: 

”Vi föreslog att äldrenämnden beslutar 

Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 

Att som svar på kommunstyrelsens remiss av 

innovationsstrategi för Stockholms stad anföra följande: 

 

Vi anser att innovationer har en viktig roll att fylla både i förhållande 

till att utveckla den befintliga verksamheten och för att bygga en 

stark och konkurrenskraftig region. Vi vill att nyskapande tankar och 

idéer ska kunna frodas och utvecklas i Stockholms stad i syfte att i 

förlängningen erbjuda medborgarna bättre verksamheter genom t ex 

innovationsupphandlingar där smarta lösningar ska prioriteras. I det 

arbetet är det också viktigt att staden vågar satsa på dessa frågor 

vilket inkluderar såväl centralt stöd till nämnderna och medarbetarna 

som att avsätta tillräckliga resurser i form av tid och pengar.  

 

Ambitionerna i det ärende som nu ligger för beslut är i grunden bra 

men den remitterade strategin är emellertid så oprecis att den inte kan 

anses utgöra ett strategidokument. Vi efterlyser ett tydligt syfte med 

strategin samt tydligare definitioner och avgränsningar kring hur 

stadens innovationsarbete konkret ska bedrivas.  
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Strategin saknar även tydliga mål och indikatorer liksom en plan för 

hur arbetet ska följas upp vid sidan av budget. Vi anser att frågan om 

innovationer och innovationsupphandlingar är för viktiga för att bara 

reduceras till fina ord och formuleringar.  För att detta dokument ska 

bli en effektiv strategi så efterlyser vi konkreta målformuleringar och 

indikatorer, en tidsplan för implementeringsarbetet samt en konkret 

plan för hur detta arbete ska följas upp.  

 

Vi saknar även resonemang om på vilket sätt staden centralt kommer 

att stötta upp nämnder och medarbetare i syfte att öka deras 

kompetens vad gäller t ex innovationsupphandlingar.  Vidare kan det 

också finnas anledning att fundera över huruvida staden ska inrätta 

centrala stödfunktioner för innovationsarbetet eller om det bör finnas 

forum för nätverkande och erfarenhetsutbyte mellan nämnderna. Idag 

ligger vissa nämnder längre fram än andra när det gäller innovationer, 

detta bör staden dra nytta av inom hela organisationen.  

 

Vi tycker att den strategi och den rapport som ligger till grund för 

beslutet är bra som underlag för en kommande innovationsstrategi 

men inte tillräckligt för beslut i kommunfullmäktige. Vi vill därför 

uppmana kommunstyrelsen att omarbeta och vidareutveckla 

innovationsstrategin utifrån de ovan anförda synpunkterna.”  

 

Reservation från (FP): 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) reserverar sig mot nämndens 

beslut till förmån för eget förslag till beslut enligt följande: 

”Folkpartiet föreslog att äldrenämnden beslutar att som svar på 

remissen anföra följande: 

 

Vi välkomnar att staden nu tar fram en innovationsstrategi. Vi håller 

också med om mycket av den problembeskrivning som ges i strategin 

kring de hinder som gör att innovation i alldeles för liten utsträckning 

är en naturlig del av hur Stockholms stad som organisation arbetar 

dagligdags. Även de delområden som strategin pekar ut uppfattar vi 

som i huvudsak relevanta. 

 

Vi tycker dock att strategin måste bli betydligt mer konkret innan den 

på allvar kan tjäna som vägledning för ett bättre innovationsarbete. 

En sådan konkretisering är nödvändig för att kunna utmana invanda 

arbetssätt och göra saker annorlunda. Aktivt ledarskap behövs, precis 

som strategin skriver, för att uppmuntra medarbetarna att arbeta med 

innovation, men det behövs också nya institutioner, 

finansieringslösningar och miljöer som driver fram innovation. 
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Med tanke på hur omfattande stadens upphandlingar är, och hur lågt 

förmågan att använda upphandling för att främja innovativa lösningar 

skattas i dagsläget, måste arbetet med att främja innovationsdrivande 

upphandlingar ges högsta prioritet. Genom att lämna utrymme för 

utveckling av teknik och arbetssätt under avtalsperioden skapas nya 

möjligheter för tillväxt och innovationskraft hos de företag som har 

staden som kund. Vi hyser ingen större tilltro till majoritetens 

beredskap att se upphandlingar som ett instrument för innovation och 

tillväxt. 

 

Slutligen anser vi att alla förvaltningar och bolag inom staden bör ges 

i uppdrag att aktivt identifiera och undanröja hinder för företagande, 

utveckling och innovation. Detta ska vara en del av kärnuppdraget 

och integreras i det löpande arbetet.” 
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§ 12     Demenskompetens i Stockholms stad 

Svar på skrivelse från ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten  

Bo Hansson m.fl. (S) och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) 

 

Dnr 150-232/2015 och dnr 330-250/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag på  

att ta fram ett system för kvalitetsmärkning av 

demenskompetens.  

 

2. Äldrenämnden uppdrar åt förvaltningen att utreda hur 

finansieringen kan ske av förslaget. 

 

3. Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till 

handlingsplan som svar på skrivelsen. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-09-17.  

 

Skrivelsen tar upp att i takt med att befolkningen blir äldre ökar även 

antalet personer som får en demenssjukdom. En demenssjukdom 

medför ofta ett omfattande hjälpbehov och för att vård och omsorg 

ska ha en hög kvalitet behöver all personal ha rätt och aktuell 

kunskap. Äldreförvaltningen föreslås få i uppdrag att i samarbete  

med Svenskt Demenscentrum ta fram ett system för 

kvalitetsmärkning av demenskompetens inom hemtjänst, särskilt 

boende samt stadens biståndshandläggning. Kvalitetsmärkning ska 

kunna vara kopplad till utbildningssteg md en utmärkelseför avklarat 

varje steg och när alla steg är avklarade får verksamheten en 

kvalitetsmärkning.  

   

Äldreförvaltningen besvarar skrivelsen med förslag till ett system för 

kvalitetsmärkning av demenskompetens samt ett förslag till en 

handlingsplan.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 
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Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin m.fl. 

(M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) yrkar bifall till ett 

gemensamt förslag till beslut med instämmande av ersättaryrkande 

från Alfred Askeljung (C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns två förslag 

till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av (V), (S) och 

(MP) och ett gemensamt förslag till beslut från (KD), (M) och (FP) 

med stöd av ersättaryrkande från (C). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner att 

nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag till 

beslut som stöddes av (V), (S) och (MP). 

 

Reservation från (KD), (M), (FP) med stöd från (C): 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin m.fl. 

(M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) med stöd av ersättaren 

Alfred Askeljung (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 

för sitt gemensamma förslag till beslut enligt följande: 

”Vi föreslog att äldrenämnden beslutar 

- att återlämna ärendet till äldreförvaltningen för komplettering och 

anföra följande: 

I Sverige beräknas ungefär 160 000 personer vara drabbade av en 

demenssjukdom, i Stockholm är den siffra ca 11 600 personer. Kring 

dessa finns runt om i landet 800 000 anhöriga som på olika sätt 

påverkas av sjukdomen. Av de mest sjuka äldre är personer med 

demenssjukdom särskilt utsatta. Demenssjukdomar kostar samhället 

mer än 63 miljarder kronor per år. Det finns ett stort behov av att 

tillgängliggöra aktuell kunskap och information för drabbade och 

deras anhöriga. Därför var den av Alliansen initierade satsningen på 

den nationella demensplanen på 50 mnkr och satsningen på stärkt 

kompetens inom äldreomsorgen på 140 mnkr ovärderliga stöd för 

kommunerna i arbetet att öka kunskapen kring demenssjukdom och 

därmed göra omsorgsinsatserna och anhörigsituationen bättre. 

 

Som svar på sin egen skrivelse vill nu den rödgrönrosa majoriteten ta 

ärendet ”Demenskompetens i Stockholms stad” till 

kommunfullmäktige för beslut utan att en klar bild av satsningens 

kostnader och finansiering föreligger. Vi anser att ärendet ska skickas 

tillbaka till äldreförvaltningen för att kompletteras med en tydlig 

prislapp.” 
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§ 13   Angående regeringens förslag till att ge 
kommunerna rätt att kräva högre avgifter för hemtjänsten 

Svar på skrivelse från tjg. ersättaren Britt Westerlind (KD), 

ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(FP) med stöd av ersättaryrkande från Alfred Askeljung (C) 

 

Dnr 150-195/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

      Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

      som svar på skrivelsen och lägger det till handlingarna.  

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-08-31.  

 

I skrivelsen vänder sig skribenterna mot regeringens förslag om höjt 

avgiftstak för avgift enligt socialtjänstlagen 8 kap. 5 § (Ds 2015:23) 

som bl.a. remitterades till staden. Skribenterna framför att 

äldrenämnden ska uppdra åt äldreförvaltningen att redovisa hur 

förslaget påverkar hemtjänstavgifterna i Stockholms stad. 

 

Äldrenämnden behandlade den 16 juni 2015 remissvar med 

anledningen av ovanbeskrivna regeringens förslag. Kommunstyrelsen 

behandlade sitt svar på remissen den 17 juni 2015 och beslutade i 

enlighet med borgarrådsberedningens promemoria (PM 2015:111 

RVIII, dnr 110-795/2015). 

 

I promemorian ställer sig föredragande borgarrådet Clara Lindblom 

kritisk till förslaget och anser inte att det är en möjlighet för 

kommunen att öka sina intäkter då förslaget även innebär en 

minskning av anslaget för kommunalekonomisk utjämning med 

samma summa som kommunerna beräknas tjäna på höjt avgiftstak.  

I promemorian anförs vidare att förslaget berör en samhällsgrupp 

som efter en höjning skulle ha mindre pengar kvar att röra sig med 

varje månad och att förslaget därmed medför en socioekonomisk 

snedfördelning. Mot bland annat denna bakgrund konstateras i 

promemorian slutligen att det inte är aktuellt att öka kostnaderna för 

dem som är i behov av hemtjänstinsatser. 

 

Utifrån vad som anförs i skrivelsen, i förhållande till 

kommunstyrelsens beslut, kan äldreförvaltningen konstatera att det 

förefaller råda politisk enighet inom staden att inte höja avgiften för 
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insatser som ges enligt socialtjänstlagen, även om detta skulle 

möjliggöras genom ett höjt avgiftstak enligt 8 kap. 5 § i samma lag. 

 

Mot den bakgrunden anser äldreförvaltningen att det därmed inte 

finns någon anledning att i dagsläget redovisa hur förslaget om höjt 

avgiftstak skulle påverka stadens avgifter för insatser enligt 

socialtjänstlagen. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin m.fl. 

(M), ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) med stöd av ersättaryrkande 

från Alfred Askeljung (C) anmäler ett gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (FP) med stöd av 

ersättaryrkande från (C): 

”Regeringens förslag innebär en minskning av anslaget för 

kommunalekonomisk utjämning med samma summa som 

kommunerna beräknas tjäna på höjt avgiftstak. Vi har noterat att 

äldreborgarrådet Lindblom inte har för avsikt att höja avgiften för 

insatser som ges enligt socialtjänstlagen.  

Vi förutsätter att regeringens förslag inte drabbar de äldre i 

Stockholms stad utan att den rödgrönrosa majoriteten snarast 

återkommer med en plan för hur kostnaderna ska kompenseras i 

budgeten.” 
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§ 14    ”Angående hemlagad mat i hemtjänsten” 

Svar på skrivelse från tjg. ersättaren Britt Westerlind (KD), 

ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(FP) med stöd av ersättaryrkande från Alfred Askeljung (C) 

  

Dnr 150-197/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

 Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

      som svar på skrivelsen och lägger det till handlingarna.  

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-06-26. 

 

I en skrivelse påtalar skribenterna hur viktig det är med vällagad mat 

på äldre dagar och föreslår att äldrenämnden ger förvaltningen i 

uppdrag att ta fram statistik över beviljat bistånd för matlagning och 

kostnader för staden. De anser att de har anledning att tro att 

hemlagad mat för de äldre uppfattas som mer tilltalande alternativ än 

färdiglagade matlådor. De vill även veta vilken information som ges 

till de äldre om möjligheten att få hjälp med matlagning i hemmet.  

 

Äldreförvaltningen besvarar skrivelsen och anför att i Stockholms 

stads riktlinjer för handläggning inom socialtjänstens äldreomsorg 

står det att maten är inte bara en livsnödvändighet, den kan också 

vara dagens viktigaste händelse. Den som inte själv kan tillreda sin 

måltid och inte kan få behovet tillgodosett på annat sätt ska, i första 

hand få hjälp med matlagning. Den som beviljats bistånd i form av 

hjälp med mat kan också välja att få behovet tillgodosett genom 

leverans av matlådor. 

Äldreförvaltningen bedömer att biståndshandläggarna beviljar 

bistånd och tid rörande maten utifrån den enskildes behov och vad de 

önskar hjälp med matlagning i det egna hemmet. En del äldre vill inte 

släppa in andra personer i sitt kök eller i sitt hem och väljer därför 

matlåda som ett alternativ för att få varm mat.   

Äldreförvaltningen konstaterar att det inte finns stöd i nuvarande 

system för att ta fram den statistik som efterfrågas i skrivelsen. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  
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Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin m.fl. 

(M), ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) med stöd av ersättaryrkande 

från Alfred Askeljung (C) anmäler ett gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (FP) med stöd av 

ersättaryrkande från (C): 

”Måltiden är för många äldre dagens höjdpunkt. För att de äldre skall 

må bra, tillgodogöra sig sina mediciner och uppleva någon sorts 

glädje i tillvaron är det viktigt att maten som serveras är aptitlig och 

stimulerar samtliga sinnen.  

Svaret på vår skrivelse avspeglar den rödgrönrosa majoritetens låga 

ambitioner vad mathållningen inom hemtjänsten beträffar. Vi vill 

därför se en klar plan för hur man arbetar fram rutiner för att främja 

matlagning hemma för de som inte kan själva. Dessutom utgår vi 

ifrån att det finns möjlighet för de äldre som beviljats måltidshjälp i 

form av matlådor att ångra sitt beslut och ändra det till att de får 

maten tillagad i hemmet.”  
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§ 15  Äldrenämndens sammanträdestider för år 2016 

Dnr 111-243/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden fastställer följande sammanträdstider  

      för år 2016: 

 

26 januari  

23 februari  

22 mars 

19 april 

17 maj 

14 juni 

20 september 

18 oktober 

15 november 

13 december. 

 

2. Samtliga sammanträden förläggs till tisdagar kl.16.00. 

Sammanträdena äger rum i Bråvallasalen i Stadshuset med 

förmöten för oppositionens partier i Carl Alberts rum.  

 

3. Äldrenämndens ordförande kan sammankalla till extra 

sammanträde eller dra in ett sammanträde. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-09-03.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 16  Rådslag om äldreomsorgen – utvärdering 

Dnr 252-265/2015 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

lägger det till handlingarna. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-07-14.  

 

Äldreförvaltningen har sedan 2012 genomfört rådslag i samtliga 

stadsdelar. I budget för 2015 fick äldreförvaltningen i uppdrag att 

utvärdera rådslagen samt se hur staden kan gå vidare. 

 

Äldreförvaltningen ser rådslag som en värdefull möjlighet till dialog 

och kunskapsinhämtning från äldre. Rådslagen personliga, fysiska 

möten och kontinuerlig dialog. Formen av rådslag skapar kontaktytor 

och förståelse och kan på så sätt underlätta genomförandet av 

nödvändiga förändringar.  

Äldreförvaltningen föreslår därför att rådslag ska arrangeras lokalt av 

äldreförvaltningen. Rådslagen har lagt grunden för att tidigt ta in 

äldres synpunkter när nya tjänster ska utvecklas, exempelvis Hitta 

hemtjänst och Hitta vård- och omsorgsboende. I en allt mer 

innovationsdriven äldreomsorg blir äldres synpunkter allt viktigare. 

Äldreförvaltningen ser behov av att utveckla och finna nya sätt att nå 

äldre, exempelvis via social medier för att få medverkande till 

fokusgrupper och liknande. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 17    Remiss av Socialdepartementets rapport 2014:38 
”Översyn av lagen om bostadsanpassningsbidrag, m.m.”  

Anmälan av kontorsyttrande som svar på remissen från 

kommunstyrelsen, dnr 110-964/2015  

 

Dnr 150-240/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner anmälan av förvaltningens 

kontorsutlåtande som svar på remissen ”Översyn av 

bostadsanpassningsbidrag m.m.” (Soc. Dep. rapport 2014:38)  

och lägger den till handlingarna. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-08-19. 

 

Lagen om bostadsanpassningsbidrag m.m. är en rättighetslag och 

syftar till att genom bidrag till anpassning av bostäder ge personer 

med funktionsnedsättning möjlighet till ett självständigt liv i eget 

boende. 

På uppdrag av regeringen har Boverket genomfört en översyn av 

lagen. Översynen har resulterat i ett förslag till en ny lag som 

redovisas i rapporten ”Översyn av lagen om bostadsanpassnings-

bidrag m.m.”(Rapport 2014:38). Förutom vissa förtydliganden av nu 

gällande bestämmelser föreslås ett antal helt nya bestämmelser. 

Bland dessa finns förslag om att bidrag ska kunna beviljas för vissa 

brandskyddsåtgärder, ökade möjligheter att återanvända produkter 

som tidigare finansierats av bidraget samt möjlighet för 

fastighetsägare av flerfamiljshus att överta rätten till bidrag för 

åtgärder i allmänna utrymmen. Enligt förslaget ska bidrag inte längre 

kunna lämnas för åtgärder i särskilda boendeformer. 

 

Äldreförvaltningen välkomnar förslaget om att bostadsanpassnings-

bidraget ska kunna användas för bl.a. ett utökat brandskydd, ökade 

möjligheter att återanvända produkter som tidigare finansierats av 

bidraget samt möjlighet för fastighetsägare av flerfamiljshus att 

överta rätten till bidrag för åtgärder i allmänna utrymmen.  

Förvaltningen anser dock att bostadsanpassningsbidrag även i 

fortsättningen ska kunna användas för individuella anpassningar i 

särskilda boendeformer och framför fler synpunkter. 
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Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin m.fl. 

(M), ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) med stöd av ersättaryrkande 

från Alfred Askeljung (C) anmäler ett gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (FP) med stöd av 

ersättaryrkande från (C): 

”Vi välkomnar denna översyn av lagen om bostadsanpassningsbidrag 

och tackar förvaltningen för en genomarbetad svarsskrivelse. Över 

hela landet kostar bostadsanpassningsbidraget idag ca 1 miljard 

kronor och bidraget ska kunna bidra till mer permanenta lösningar 

kring tillgänglighet i bostadsbeståndet.  

Vi välkomnar många av de föreslagna ändringar, bland annat att 

bidrag ska kunna beviljas för vissa brandskyddsåtgärder, att 

möjligheten ökar till återanvändning av produkter och att det skapas 

möjlighet för fastighetsägare av flerfamiljhus att överta rätten till 

bidrag för åtgårder i allmänna utrymmen.  

Vi delar inte förvaltningens tveksamhet till förslaget om att det krävs 

ett medgivande från hyresvård eller bostadsrättsförening för 

anpassningsåtgärder innan bidrag kan beviljas.” 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 30 (40)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 22 september 2015 

 

§ 18    Remiss av Betänkandet 2015:32                            
”Nästa fas i e-hälsoarbetet”  

Anmälan av kontorsyttrande som svar på remissen från 

kommunstyrelsen, dnr 110-1125/2015  

 

Dnr 150-251/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner anmälan av förvaltningens 

kontorsutlåtande som svar på remissen av Betänkandet  

”Nästa fas i e-hälsoarbetet” 20015:32  och lägger den till 

handlingarna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-08-18. 

 

Kommunstyrelsen har i remiss begärt äldrenämndens yttrande över 

SOU 2015:32 ” Nästa fas i e-hälsoarbetet.” 

Den 19 december 2013 beslöt regeringen att tillsätta en utredare som 

skulle kartlägga ändamålsenlighet och ansvarsfördelning när det 

gäller IT-stöd för personal, vård- och omsorgsgivare och andra 

aktörer inom hälso- och sjukvård och socialtjänst. I betänkandet 

föreslår utredaren att en samverkansorganisation inrättas med en 

nationell samordnare; en beslutande nämnd inrättas; myndighets-

uppdrag förtydligas; en gemensam läkemedelslista införs;  

huvudmännens ansvar tydliggörs samt E-hälsomyndigheten (EHM) 

ges en central roll. 

 

Äldreförvaltningen ställer sig positiv till de förslag på åtgärder som 

presenteras i utredningen, då brister i informationsöverföringen, 

interoperabilitet mellan olika verksamhetssystem och 

informationsöverföring mellan aktörer är några av de stora problemen 

i vården idag.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 



 Protokoll 

Sida 31 (40)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 22 september 2015 

 

§ 19    Anmälan av rapporten från Stiftelsen Stockholms 
läns ”Äldrecentrum ”Nyttan med kvalitetsregister? – 
Senior Alerts och Svenska Palliativregistrets påverkan på 
arbetet vid vård- och omsorgsboenden i Stockholms stad”  

Dnr 350-235/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan av rapporten till handlingarna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-06-22. 

 

Äldreförvaltningen gav Äldrecentrum i uppdrag att undersöka i 

vilken utsträckning arbetet med kvalitetsregistren Senior Alert och 

Svenska palliativregistret påverkar vården och omsorgen av äldre i 

Stockholms stads äldreboenden. Rapporten har utmynnat i ett antal 

rekommendationer som underlag för fortsatt arbete med registren.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 32 (40)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 22 september 2015 

 

§ 20    Uppföljning av rättigheten till daglig utevistelse 

Dnr 430-170/2015 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden överlämnar rapporten till samtliga 

stadsdelsnämnder, entreprenader och privata utförare av 

vård- och omsorgsboenden inom Stockholms stads 

äldreomsorg. 

 

2. Äldrenämnden lägger anmälan av rapporten till 

handlingarna. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-09-07. 

 

Syftet med screeningen var att följa upp den rättighet till daglig 

utevistelse för brukare på vård- och omsorgsboenden, som antogs av 

äldrenämnden den 16 december 2014. Metod för uppföljningen har 

varit intervjuer med ledning och personal på 42 vård- och 

omsorgsboenden inom samtliga stadsdelar och regiformer.  

 

Resultatet visar att fler chefer än personal har tagit del av rättigheten 

till utevistelse samt att ett fåtal verksamheter har informerat brukarna 

om rättigheten. Balkonger och närmiljön är viktiga förutsättningar för 

utevistelse och flera verksamheter nämner att det gäller att vara 

flexibel, planera det dagliga arbetet och hjälpas åt för att möjliggöra 

utevistelse i form av promenader och utflykter. Till stor hjälp för 

verksamheterna är helg- och sommarungdomar. 29 av de 42 

verksamheterna som följdes upp kunde uppvisa en rutin för 

utevistelse. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin m.fl. 

(M), ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) med stöd av ersättaryrkande 

från Alfred Askeljung (C) anmäler ett gemensamt särskilt uttalande. 

 



 Protokoll 

Sida 33 (40)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 22 september 2015 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (FP) med stöd av 

ersättaryrkande från (C): 

”Vi konstaterar att majoriteten fastslår att krav på rättigheten till 

utevistelse inom stadens vård- och omsorgsboende har införts. Dock 

noterar vi med stor beklagan att en uppföljning av denna rättighet ger 

vid handen at fler chefer än personal har tagit del av rättigheten till 

utevistelse samt att ett fåtal verksamheter informerat brukarna om 

rättigheten. Det är därför av största vikt att äldreförvaltningens 

uppdrag till stadens äldreomsorgschefer blir avsevärt tydligare.  

De många duktiga ungdomar som tjänstgör som äldrevärdar kan vara 

en stor resurs i sammanhanget. 

 

Många av stadens äldre är så sköra att de enbart kan vistas ute på 

balkonger eller i den direkta närmiljön kring boendet, exempelvis i 

trädgården. Därför är det viktigt att Micasa Fastigheter involveras i 

genomförandet av rättigheten och i att göra utemiljöerna kring 

stadens äldreboenden i än större utsträckning tillgängliga och 

tilltalande.” 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 34 (40)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 22 september 2015 

 

§ 21    Framgångsfaktorer för sammanhållen vård och 
omsorg för äldre 

Dnr 150-261/2015 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

  Äldrenämnden lägger anmälan av rapporten till handlingarna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-07-09. 

 

Äldreförvaltningen och Hälso- och sjukvårdsförvaltningen vid 

Stockholms läns landsting har genomfört en intervjustudie under 

februari 2015 vid ett antal särskilda boenden och vårdcentraler. 

Intervjustudien har utgått från det gemensamma analysarbetet som 

genomfördes 2013-2014 med fokus på att förebygga akuta 

sjukhusbesök och återinskrivningar inom 30 dagar.  

Baserad på förekomsten av återinskrivningar till slutenvården samt 

ytterligare faktorer såsom geografi, driftform, socioekonomi och 

åldersfördelning valdes tre vårdcentraler och tre särskilda boenden 

med få respektive många återinskrivningar ut för jämförelse i 

intervjustudien.  

Skillnader som identifierats mellan verksamheter med få respektive 

många återinskrivningar till slutenvården kan i stor utsträckning 

kopplas till fyra grundläggande framgångsfaktorer. Dessa är 

samarbete och kommunikation, tydlig prioritering, personal-

kontinuitet och systematiskt utvecklingsarbete. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 35 (40)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 22 september 2015 

 

§ 22    Redovisning av metoder, modeller och funktioner 
för uppföljning inom äldreomsorgen 

Dnr 111-282/2015 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

  Äldrenämnden godkänner redovisningen och lägger den till  

  handlingarna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-08-25. 

 

I samband med äldrenämndens fastställande av verksamhetsplan och 

budget för 2015 fick äldreförvaltningen i uppdrag att ta fram en 

redovisning över de olika metoder, modeller och funktioner för 

uppföljning och styrning som finns idag, jämte nya förslag i budget 

2015. I bilagan till tjänsteutlåtandet redogör förvaltningen för stadens 

befintliga uppföljningsmodell gällande styrning och uppföljning av 

äldreomsorgen samt de funktioner och uppföljningsmodeller som 

tillkommit sedan nuvarande uppföljningsmodell beslutades av 

kommunfullmäktige år 2005. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 36 (40)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 22 september 2015 

 

§ 23    Anmälan av sammanställning över ej verkställda 
beslut enligt 4 kap 1§ Socialtjänstlagen (SoL) för kvartal 2 
2015 

Dnr 410-289/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

  Äldrenämnden överlämnar anmälan med sammanställning av 

stadsdelsnämndernas rapportering av ej verkställda beslut för 

kvartal 2 år 2015 till kommunfullmäktige. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-06-24.  

 

Till kommunfullmäktige ska socialnämnden (eller motsvarande) 

lämna en statistikrapport över hur många gynnande beslut enligt 4 

kap. 1 § SoL som inte verkställts inom tre månader från dagen för 

respektive beslut. I rapporten ska anges vilka typer av bistånd dessa 

beslut gäller samt hur lång tid som förflutit från dagen för respektive 

beslut. Uppgifterna i rapporten ska vara avidentifierade. Rapportering 

ska göras en gång per kvartal. 

I ärendet redovisas de ej verkställda beslut som stadsdelsnämnderna 

rapporterat till Socialstyrelsen, revisionskontoret och 

äldreförvaltningen avseende kvartal 2 2015.  

Handläggningsenheten på äldreförvaltningen har särskild bevakning 

av de beslut om vård- och omsorgsboende som ännu ej har 

verkställts.  

I ärendet redovisas antalet beslut som inte var verkställda den 30 juni 

2015 per stadsdelsnämnd, samt om besluten inte verkställts på grund 

av resursbrist. Dessutom redovisas antalet ej verkställda beslut per 

stadsdelsnämnd vid tidigare rapporteringstillfällen kvartal 4, 2014 

och kvartal 1, 2015. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

 



 Protokoll 

Sida 37 (40)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 22 september 2015 

 

§ 24    Anmälan av ekonomisk månadsrapport för 
äldrenämnden för juli 2015 

Dnr 122-81/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-08-05.  

 

Enligt anvisningar från stadsledningskontoret ska varje nämnd ta 

fram en månatlig ekonomirapport med årsprognos för att kunna följa 

ekonomins och verksamhetens utveckling. 

Det ekonomiska läget ser sammanfattningsvis stabilt ut. Prognosen 

för året är 230,3 mnkr i kostnader och 70,9 mnkr i intäkter, vilket 

innebär ett netto om 159,4 mnkr och ett nollresultat. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 38 (40)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 22 september 2015 

 

§ 25    Anmälan av delegationsbeslut för kvartal 2 2015  

Dnr 111-132/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-09-09.  

 

I delegationsärendet för äldreförvaltningen anges att beställningar av 

varor och tjänster som överstiger ett värde av 100 tkr ska anmälas till 

nämnden. I detta ärende anmäls inköp och utbetalda bidrag under 

perioden april 2015 till och med juni 2015 enligt lista. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 39 (40)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 22 september 2015 

 

§ 26    Anmälan av branschrådets protokoll från 
sammanträden den 5 maj och den 4 september 2015  

Föreligger två protokoll från branschrådets sammanträden den 5 maj 

och den 4 september 2015. 

 

  Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

§ 27    Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) från den 15 september 2015 

Föreligger protokoll nr 7 från kommunstyrelsens pensionärsråd från 

sammanträde den 15 september 2015. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 28    Anmälan av protokoll från socialnämndens, 
äldrenämndens och överförmyndarnämndens råd för 
funktionshinderfrågor från den 4 juni 2015 

Föreligger protokoll från socialnämndens, äldrenämndens och 

överförmyndarnämndens gemensamma råd för funktionshinderfrågor 

från den 4 juni, den 20 augusti och den 17 september 2015. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

§ 29    Anmälan av postlista för tiden 1 juni - 31 augusti 
2015 

Föreligger äldreförvaltningens postlista för tiden från och med den 1 

juni 2015 till och med den 31 augusti 2015.  

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 



 Protokoll 

Sida 40 (40)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 22 september 2015 

 

§ 30    Övriga frågor 

Ersättare Britt Westerlind (KD) önskar för information om kultur på 

vård- och omsorgsboenden. Förvaltningen återkommer med svar till 

nästa sammanträdet. 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att inga fler frågor har 

anmälts och avslutar sammanträdet. 

 

 

 

Vid protokollet  

 

Barbara Ahlmark, nämndsekreterare 


